

REFERAT

| | |
|------------------|---|
| Møde | Bestyrelsesmøde, Jyllinge Nordmark og Tangbjergs Digelag |
| Mødedato | Onsdag d. 28.november 2018 kl. 19.00 – 21.30 |
| Mødenr. | Bestyrelsesmøde nr. 24 |
| Mødested | 1.sal i Jyllinge Hallen |
| Deltagere | Lisbeth Boddum, Torben Møbjerg, Philip Lange Møller, Alex Zintel Jensen, Nels Cortsen, Jeremy A. Dennis og Ole H. Rasmussen |
| Afbud | FORS, Mogens Hallager |
| Ej afbud | Allan Frederiksen |
| Kopi til | Medlemmer af bestyrelsen |

1. Godkendelse af referat fra sidste møde

Intet at bemærke.

2. Godkendelse af dagsorden

Den udsendte dagsordenen blev godkendt.

3. Valg af referent

Lisbeth Boddum udfærdiger referat.

4. Klagen over kystbeskyttelse

- **Hvor langt er den kommet ?**

Klagen er uploadet til klageportalen af Jesper Rossing på vegne af Jackie Johansen og derfor skal Jackie berigtige klagen via NemID og dette er IKKE gjort i skrivende stund, selvom han er blevet gjort opmærksom på det. Hanne fra Roskilde Kommune har svaret Jackie direkte, da hun ikke kunne svare via portalen, da klagen ikke kan ses der – måske fordi den ikke er berigtiget endnu.

Om klagen ikke er berigtiget på grund af it-tekniske problemer eller på grund af manglende rettidig omhu fordi klagerne ønsker at forsinke processen vides ikke. Denne uklarhed omkring klagen ønskes der styr på idet ekspropriationsforretningen snart pågår og Roskilde Kommune (Jeremy) ikke ønsker at komme til ekspropriationsforretning og få af vide at de ikke har noget at gøre der så længe klagen kører.

Som byggeprojekt vil Jeremy gøre styregruppen opmærksom på problemet og Roskilde Kommune og Nævnenes hus må tale sammen om problemstillingen.

- **Har klagerne været behandlet tidligere**

Tidligere klager er blevet afvist / vurderet idet at både VVM og lokalplanen var hjemvist til kommunen. Vi ved ikke hvor mange klager der reelt er realitetsbehandlet.

Vi kan desværre ikke gøre noget ved det og er i limbo mht. projektet.

5. Phillips møde med borgmesteren

Phillip har talt omkring med borgmesteren og kommunaldirektøren omkring Phillips bekymring om de 3 jordvarmeanlæg. Jeremy foreslår at jordvarmeanlæggene bores lodret ned. Økonomien er indeholdt i projektet. Hvis der kommer spørgsmål fra digelagets medlemmer til omlægningen af jordvarmen henviser vi til forvaltningen. Det ene jordvarmeanlæg der ikke er godkendt er i process hos kommunen.

6. Ekspropriation af Strandvænget

- Tidslinjen
 - Byrådsmøde 28/11-2018 klokken 17.
Ekspropriationen skulle gerne vedtages på byrådsmødet.
 - Det videre forløb – se problemstilling under punkt 4
- Kompensation og erstatninger
Klages der over kompensationen går det i taksationstrådet. Jeremy kommer med overslag på hvad der kommer af udgifter i kystsikringsprojektet for at have diget placeret inde på grundene.

7. Status for

- **Fjorddiget**

Jorden er skrabt af helt ned til Svanevænget 23 og lagt ud i et ”dige” nummeret længe ude. På den nordlige halvdel af diget kommer bølgerne slet ikke op mod græsset. På den sydlige halvdel er det lavere og derfor foreslår Phillip at der lægges små halmballer som bølgebrydere. Strækningen er ca. 125 meter. Phillip og Nels kigger på en bølgebryder løsning. Det skal være en del af beredskabsplanen.

Jordstabiliseringen går efter planen.

Stien er lukket af.

Det der er lavet på fjorddiget er lavet længe før angivet i tidsplanen da maskinførerne havde tid til det nu.

Jeremy skal indkalde til et møde om generatorstationer.

- **Slusen og pumpestationen**

Åen er ved at blive lagt om syd om. Broen henover den omlagte å er bygget. Der bliver en gennemsejlingshøjde mens byggeriet står på, på 1 meter 😊.

Byggearbejdet går efter planen.

Der skal være pumpetest i 2 dage i Sverige i februar på pumpefabrikken.

- **Østdiget**

Matr. 44b – her er museet klar til at grave når vi går i gang.

Hurtigst muligt og i indeværende år vil Ole Svagin blive indkaldt om frivillig aftale på ekspropriations lignende vilkår.

Der mangler stadig at blive taget stilling til hvor den mur skal være imellem Fasanvænget 42 og 44. Ejeren i nr. 42 skal høres da han har en idé til løsning af muren, men afhængig af hvor skellet går kan denne løsning måske ikke udføres.

Derfor skal der laves en skelberigtigelse og der skal holdes et møde med ejeren af nr. 42 så der kan findes en løsning.

Der skal laves et miniudbud på rørgennemføringerne med højtvandsslukke, samt udlægning af jord på 44b diget og baggrøfter langs diget.

Jeremy indkalder Østdige udvalget /Nels Cortsen, Kim Boddum, Erik Krøll og Gert Moldt for at tale om hvad der skal stå i udbuddet.

8. Evt.

Skal vi have et task force der skal træde sammen i forbindelse med stormvarsel ?. Phillip har prøvet at få en beredskabsplan ud af Niels Rasmussen men det er ikke lykkedes endnu. Det er vigtigt at vi har styr på beredskabsplanen da landskabet ser meget anderledes ud denne vinter på grund af byggeprojektet.

Ole havde et spørgsmål omkring, hvad vi gør med vandstanden i Værebros Ådal når vandet også står højt der og vi har lukket slusen. Det er der Østdiget skal træde ind – da pumperne ikke kan/skal tømme Værebros Ådal for vand.

Phillip vil holde åben byggeplads og det bliver til søndag d. 16.december mellem 13 og 14.

9. Næste møde

Er torsdag 17.01.2019 kl. 15.30 på byggepladsen Marskvænget 10. Vi starter med at gå rundt så dem der kommer senere kan nå at deltage i selve mødet.

Således opfattet 28.11.2018

Lisbeth Boddum